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Rygjavegen - endå ein gong 

a' 

. 

Dette nummeret av Rygjavegen har vorte til rned hjelp 
frå kollegaer som vanlegvis ikkje har artikkelskriving til 
bedriftsbladet som arbeidsfelt. I tillegg til dei som bidreg 
til faste spalter, har Tormod Nag, Kenneth Rott, Svein 
Dahle og Tove Dirdal levert godt stoff. Endå fleire har 
levert bilete. 
Det er ikkje nytt i seg sjølv at andre enn dei som til dag
leg arbeider på Info skriv i Rygjavegen. Men denne gon
gen har dcsse bidraga vore særs viktige for å få bladet ut, 
ettersom mannskapet på Info er redusert. 
Rygjavegen har fått ny redaktør - og redaktøren er elles 
aleine om å ta seg av Info sine ordinære oppgåvcr. Dci to 
faste info-medarbeidarane i Statens vegvesen Rogaland 
er båe ute i permisjon. 
Talet på utgåver av Rygjavegen i år er redusert frå seks 
til fem. Neste nummer blir julenummeret, og det kjem i 
byrjinga av desember. 
Frå januar neste år skal den nye etatsavisa koma ut kvar 
14. dag. Denne avisa erstattar Vegen og Vi, og etter kvart
vil også dei lokale fylkesblada forsvinna. I nokre fylke er
alt sisle utgå ve gått over i historia.
Vår vegsjef har sagt at Rygjavegen skal halda fram inntil
vidarc, parallelt med den nye bedriftsavisa. Han meiner
det er naturleg at Rygjavegen fylger den gamle organisa
sjonen og blir lagt ned når den nye organisasjonen er
operativ 1. januar 2003.
Men her og no har du Rygjavegen nummer 4/2001 i
hendene. Eg håpar alle finn noko dei har lyst til å lesa.
Info tek meir enn gjerne imot tips og forslag til stoff som
bør med i neste nummer.

Ha ein strålande haust! 

Birgit Høiland Cudmestad 



ASPLIJTKR SET 

TEKST OG FOTO: 

BIRGIT IIØJLAND GUDMESTAD 

Etter ti månaders anleggs

drift på E 39 motorvegen 

mellom Hinna og Forus, vart 

Solasplittkrysset opna for 

trafikk 31. august. 

Samstundes opna ein ny 

sambindingsveg frå krysset 

til Forus Vest. Vegvesenets 

produksjonsavdeling har 

bygd krysset medan 

Stavanger kommune har teke 

seg av sambindingsvegen. 

4 Rygjavegen 4/2001 

Leif Måsvær, direktør for Forus 
Næringslivspark AS, sto for den felles 
opni.nga av krysset og sambindings
vegen. Etter den enkle seremonien på 
vegen, reiste arbeidsfolk og gjester til 
Stavanger trafikkstasjon for lunsj, 
talar og feiring av dagen. 

GRUNNLAG FOR 

VIDARE UTBYGGING 

Solasplittkrysset skal vera første biten 
av den påtenkte Solasplitten; den nye 
hovudvegen mellom E 39, Sola sentrwn 
og flyplassen. Denne vegen står ikkje 
på byggeprogrammet før tidlegast i 
2005. 

Solasplittkrysset består av ei rund
køyring og ei tofelts bru over E 39. 
Brua har fire spenn og er 62 meter 
lang. Av og påkøyringsrampene i 
krysset har ein samla lengde på 1850 
meter. Den kommunale sambindi.ngs
vegen sørover til Forus Vest er 850 
meter lang og har to felt. Den er knytt 
til Lagervegen med ei rundkøyring. 
Under sambindingsvegen er det og 
bygd ein undergang for mjuke 
trafikantar. Om eit par år er det 
planlagd bygd gang- og sykkelveg 
mellom Nesbuvegen og Forus vest, 
og undergangen vil bli ein del av 
dette systemet. 



teke i bruk i august 
800 kvm støyskjermar skal syta for at 
støynivået er forsvarleg utanfor bu
stadene som ligg nær krysset. På 
nokre av bustadene blir det også gjort 
støydempande tiltak for å sikra inne
miljøet. 

INGEN SKADER 

I heile byggeperioden har trafikken 
gått gjennom anleggsområdet på E 39. 
Dette har gått bra, og det har ikkje 
vore skader eller uhell. For å få plass 
til både anlegg og full h·afikk, var det 
i periodar nødvendig å styra trafik
ken i korridorar og det har vore ned
sett fart i området. 

Vegvesenet har sjølv bygd krysset, 
med ramper, bru over motorvegen og 
grøntareal. 
Gunnar Nærm11 har vore prosjekt
leiar og Kjell Øwre har vore bygge
leiar. Anleggsleiar for betongarbeida 

på brua har vare Frank Laugaland, 
medru1 Geir Gudmestad har vare 
anleggsleiar for veg-arbeidet. For
mann for betonggjengen har vore Ole 
Gunnar Tvedt og Norleif Undheim 
har vore formann for vegarbeidarane. 
Stavanger kommune har bygd sam
bindingsvegen til Forus Vest med 
eige mannskap og gang- og sykkel
undergangen er bygd av Kruse 
Betong AS. 

INDUSTRIEN BETALAR 

Prisen for vegkrysset, inkludert gnuu1-
ersta h1ingar og støyskjerming, er om 
lag 35 rnillionar kroner. Kostnadene 
er forskottert av industrien på Forus, 
gjennom finansieringsselskapet Motor
veien Stavanger Sandnes AS. 
Forus Næringspark AS har betalt 
sambindingsvegen mellom krysset og 
Lagervegen, totalt om lag ti millionar 
kroner. 

Direktør i Forus Næringspark AS, 

Leif Måsvær, skar over snora og 

erklærte vegen og krysset for opna. 

Forus Næringspark betalar for 

sambindingsvegen, som totalt 

kosta ti millionar kroner. Vegsjef 

Tor Geir Espedal held i snora. 

Solasplittkrysset er bygd av Statens vegvesens eiga produksjonsavdeling. Frå venstre står Anne Brit Eikeland, Njål Gunnar Slettebø, Bernt 

Olav Hanasand, Anne Jorun Gudmestad, Norleiv Undheim, Vidar Ørmen, Kjell Solheim, Karl Magnus Lausund, Einar Kydland, Trygve Petter 

Nilsen, Frank Laugaland, Kjell Øwre, Tom Martin Espeland, Geir Gudmestad og Kåre Skrudland. 
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22. august 2001 ble den nye

Skjoldavegen, fylkesveg 938, 

gjennom Skåredalen i 

Haugesund åpnetav 

ordfører Finn M. Vallersnes 

og vegsjef Tor Geir Espedal. 

Veganlegget blir finansiert av Hauge
sund kommune og Rogaland fylke 
med hver sin andel på 13.2 millioner 
kroner. I tillegg kommer kommunale 
anlegg, belysning, konsulenthonorar, 
gnmnerverv og byggeledelse. Det totale 
budsjettet er på 37,7 millioner kroner. 
Høsten 1999 fikk PA spørsmål fra 
Ivar Hebnes på U om vi ønsket å 
regne på en jobb for Haugesund kom
mune. Dette sa vi selvfølgelig ja takk 
til, og vi ga en pris til kommunen på 
24,5 millioner kroner. De1me prisen 
var ca 2 millioner kroner under kost-
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nadsoverslaget, og Haugesund kom
mune aksepterte tilbudet fra Statens 
vegvesen Rogaland. 
Det ble da offisiell anleggsart torsdag 
27. januar 2000, hvor ordfører Finn
M. Vallersnes fyrte av den første
sprengningssalven på anlegget.
Anlegget har det meste innen vegbyg
ging. Det var en stor utfordri11g med
så mye kurruner og rnr som skulle i
bakken, hvor det fra før gjerne lå
varnuedning, høyspent og telekabler.
Gjennom dette prosjektet har vi alle
sammen lært mye innen kommw1al-

1050 meter ny fylkesveg 

700 meter nye kommunale veger 

4 rundkjøringer 

2 fotgjengerunderganger 

bru over Løkabekken 

støyskjermer og voller 

kloakkpumpestasjon 

1900 meter vannledninger 

2500 meter spillvannsledninger 

1800 meter overvannsledninger 

1300 meter gassledning 

70 stk. kummer 

tekniske anlegg. Noen av vanskene vi 
har hatt under byggingen er store 
vannmengder i området. 
Statens vegvesen Rogaland har hatt 

8-10 egne arbeidere på an legget og vi
har leid inn 5-6 maskiner.
Jeg vil takke alle arbeiderne og Hau
gesund kommune for et meget godt
samarbeid.

Kenneth Rott, anleggsleder 
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A tru at alt blir som før-

fl• KC:1 0<, ru I u: 
IIIR(,IT 111111 AND (,Ul>l\11 '>I AD 

Vegdirektør Olav Søftl'iand ønskjcr at 
alle skal ha den same forståinga av kva 
som er gjort til no i omorganiseringa 
av vegvest•nct. I h,1ust har han reist 
rundt i fylka og halde møte med leiarar 
og tillilsvaldc. 
- Det er viktig å mølasl andlet til andlet
slik at me kan snakka saman og opp
klara ting her og no. Det er ofte betre
enn å semin ut skriftleg materiale som
kvar og cin må sitja for seg sjolv og
forstå, sa Søfteland på motet med tillits
valde, avdelings- og scksjonslciar.lr.

FORT OG GALE? 

- Eg har fatt høyra ,lt me gar for fort
fram. Det er eg ikkjc samd i. I priv.it
næringsliv skjer endringanc mykje
fortare. Der kan styret ta ei viktig av
gjerd om kvelden, dei tilsette får vita
det nesle morgon og dermed er det
gjort. Slik gjer ikkje nw det, men me
må lil<e,·el ha framdrift. Dette er cm hd
krcvjandc prosess, men gar det altfor
l,mg tid 1•r det ikkje bra, meinte veg
direktøren.
flan fortalte at han også hadde fått
klagar på informasjonen om endringane.
· Det har korne mykjc informasjon,
kan hend(• for mykje. Ofte er det ei
blanding av forslag og ting som er av
gjort. Det kan vera forvirrande, men eg
onskjer at det også skal informl•rast
om diskusjonane som går føre seg.

DEi TRE FASANE 

Dci tre fasane i omstillingsarbeidet i 
Statens vegvesen er fase 1, spesi.,lise
ring av 17 ulike funksjonar. Dcsse er 
samla og sentralisert Lil nokre vegkontor. 
fase 2 var kort og godt ti spara pcng,1r. 
Fase 3, som no er i gang, skal l.'nda 
med ei ny organisering av etaten. 
Vegdirektørl'n streka under at etler 
endringa skal vegvesenet framleis ha 
ein nøkkelrolle i samfordselsscktorcn, 
tilddast krcvjande oppg.'iver og vera ein 
fagleg stimulcrande og attraktiv arbeids
plass med verkscmd i heile landet. 

er å lura seg sjølv 
- Det har vore stor semje i leiinga om kva me

skal gjera, nærast unormal stor semje. Det er 

berre regioninndelinga som har skapt noko 

usemje blant vegsjef ane. Det er ikkje like stor 

semje på grasrota, slo Olav Søfteland fast då 

han skulle informera rogalandingar om Fase 3. 

Vidare drog han linjene tilbake til 
1960 og -70 talt•t og viste til endringar 
som har skjedd i etaten og i samfunnet 
rundt - utan store protestar. 

VEGEN UT 

- For 30-40 år sidan var det dobbelt så
mange vegarbcidarar som no. Nedbe
manninga skuldast den tekniske ut
viklinga, og har gått smertefritt og
naturleg. I same tidsromnwt har talet
på kontortilsette auka, ogs,l det my kje
på grunn av den tekniske utviklinga.
Framover vil det vera bruk for færre
merkantilt tilsette, og Søftelands løysing
pa det problemet er å tilby utdanning
til andre jobbar, det han kalla J
«stimulcra ut av vegvesenet». l tillegg
vil det i nokrc tilfelle bli utbetalt
pengar til dei som sluttar, og sjolvsagt
blir det naturleg avgang ved at folk
blir pcnsjonbtar eller finn seg andre
jobbar og sluttar på eige initiativ. I til
legg \'il det bli folk til overs, såkalla
«overtallige». Talet er enno usikkert.

MOT STUPET 

Samstundes som dei tilsette i admi
nistrasjonsavdelinga bør sja seg om 
etter nye jobbar, er <lei viktige i om
stillinga fram mot 1. januc1r 2003. 
Hanne Hermanrud, som nyleg over
tok som ,1dministrasjonssjcf, stilte 
folgj,mde sporsmål til Softeland: 
- Administr,1sjonen treng 5 kjenna seg
viktig og kompetent for .i gjera delte
arbeidet, og s,1mstundes skal me byggja
oss ned. Korleis skal mc halda mott>!
oppe pa vegen mot stupet?

Olav Søfteland takka for eit aktuelt 
spørsm,\I, og lova å ta problem
stillinga med tilbake til Vegdirektoratet 
for å vurdere det nærare. 

ULIKE MODELLAR 

Produksjonsavdelinga kan også sjå 
for seg store endringar, sjølv om dei 
kanskjt• blir mindre dramatiske for 
den einskilde enn det som er tilfellet 
for kollegaene på A. 
- Tilknytingsformcn mellom produk
sjon og resten av vegvesenet blir dis
kutert. Statskonsult har gått inn for eit
eige selskap under Samferdselsdepar
tementet eller Næringsdepartementet.
Eg ønskjcr at P blir cin divisjon i veg
vesenet, og at <lei tilsette framleis blir
statslcncstemenn. Slik vil alle arbeids
takar,111c ha dei same rettanc. Blir P
cit aksjesselskap blir det annleis, og
dei må gjc frå seg rellane dei har som
statstilsette, sa Softeland.
Søfteland opna for fjernarbeid og
pendling i framtida.
- Pendling er ikkje ei god løysing,
men ein bor ver., fleksible i ein over
gangsfase. Elles kan det henda at 
fleire tilsette kan h.i kontorfellesskap 
utanom eil regions- eller distriktskon
tor, og rapportcra til den same eller til 
ulike sjefar. 

- Uansett korleis det blir, til og med
om det i framtida skulle vera cit veg
kontor i kvart fylke, så vil vegvesenet
bli svært endra. Å tru at alt blir som
før er 5 lura seg sjølv, sa vegdirt•ktør
Olav Søfteland.

Rygjavegen 412001 7 



_Elekt onisk I 
på full fart inn 
Statens vegvesen Rogaland er i ferd med å ta i bruk eit 

nytt verktøy i opplæring av tilsette. Dei første som får 

prøva opplegget arbeider på Trafikk., men også andre 

avdelingar kan koma til å ta i bruk systemet dersom 

det fungerer godt. Vegdirektoratet er interessert, og 

etter kvart kan også andre fylke bli involverte. 

TEKST OG rOTO: BIRGIT 1101 LAND GUDMEST/\f) 

Se11iorko11s11/e11t i firmnef EC soft, Norn Sve11sgnnrd, 

hnr sn111n11 med Dng Fo/keslnd (bnk), Arild Netland 

og ei stor gmppe med fagfolk i statens vegvesen 

Rognland utarbeidd elektroniske kurs fil bruk i

intern opplæring. 

- Me held på å laga ei t kms for a Ile som
skal delta på utekontroll i faggruppe
køyretøy og faggruppe trafikant.
Vegvesenet vil i framtida stHla krav
til kompetansen til utekontrollper
sonell. Det var viktig for oss å finna ut
om dette var ein veg å gå i opp
læringa.
Ofte har det vore slik at nytilsette har
gått og venta i flcire år før dei kom
med på eit sentralt kurs. No kan kvar
og ein gjennomføra kurset individu
elt, og me kan oppdatera kursa heiJc
tida, forklarer Arild Netland på Veg
kontoret.
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E-LÆRING

Kurset dei !agar er nettbasert, og kvar 
og ein kan sitja ved sin eigen PC på 
sitt eige kontor og gjennomgå kurset. 
Kurset blir ombygd frå powerpoint
presentasjonar til å vera nettbasert. 

Det første som blir ferdig er eit grunn
kurs i utekonh·oll, like etterpå kjem eit 
påbyggingskurs i bilbeltekontroll. Dei 
to kursa skulle vera ferdige i september 
for å presenterast for Vegdirekotratet, 
og arbeidsgruppa som har jobba fram 
nyvinninga har hatt stramme tidsftistar. 
E-læring i seg sjølv er ikkje lenger

noko nytt, men det er nytt at kompe
tansen finst i vegvesenet. 
- I staden for å kjøpa eit og eit kurs
for store pengesummar, bygger mc no
opp kompetanse internt i etaten. Slik
kan me sjølv laga dei kursa me har
bruk for, og på sikt kan heile vegvese
net dra nytte av det me har lært her i
Rogaland, forklarer Dag Folkestad,
som også sit i arbeidsgruppa.
Rogaland har fått 1,5 millionar kroner
frå Vegdirektoratet til å dekka utgiftene
til prosjektet. Det kan bli avsett meir
pengar til neste år, men det er ikkje
avgjort enno.



GODT SAMARBEID 

Nora Svensgaard, seniorkonsulent i 
e-læring i firmaet EC soft har vore
hyra im1 eksternt for å overføra denne
kompetansen til vegvesenet.
- Me har jobba veldig mykje med
pedagogikken. Desse kursa blir vel
dig oppgåveorienterte, det blir ikkje
lesekurs. Me legg im1 lenker til andre
databasar der elevane kan henta meir
informasjon, og me byggjer opp kurset
rundt ei.n praktisk historie som elevane
kan ta tak i, seier Svensgaard.

Bodil Dam Bustad på Grafisk senter 
har vore sentral i utforminga, og både 
ho og dei andre i arbeidsgruppa får 
masse ros frå konsulenten. 
- Det har vore spe1mande å jobba med
dette, og eg er skikkeleg imponert av
det Bodil har fått til, seier Nora
Svensgaard.

FULL FART 

- I vinter vart det gjort ei forprosjekt,
der heile opplæringssystemet i veg
vesenet vart evaluert. E-læringspro-

sjektet har oppstått som ei vidare
føring av dette, og me starta 1. juli 
med den praktiske jobbinga, forklarer 
Arild Netland. 
- E-læring vil ikkje overta for tradisjo
nell kursing og praktiske oppgåver,
men vil vera eit godt supplement.
Kan henda kan me kutta ned på reise
døgn og tid me brukar på kurs med
overnatting, dersom deltakarane først
har gjennomgått det grw,nleggjande
via e-læring. Men det må heile tida
følgjast opp med praktiske kurs og
andre oppgåver, strekar Netland under.
- Det som er avgjerande er å få til eit
godt kms. Det første må bli skikkeleg
bra, slik at me kan visa fram eit godt
grunnlag å arbeida vidai-e med, seier
Arild Netland.

Desse har vore med og arbeidd fram 
e-læringskursa: Andre Eriksen, Hilde
Berg Johnsen, Bodil Dam Bustad, Dag
Folkestad, Arne Bakkevik, Tor Arvid
Braut, Alfred Brovold, Eilert Evensen,
Arild Netland, Sigbjørn Næsse, samt
Heire i konsulentfirmaet EC soft.

Det nettbaserte kursopp

legget vil hn bildemateriale 

som viser i praksis korleis 

ein køyretøykon troll skal 

gje11nomførast. Bilde

materialet som blir brukt 

er mellom anna Jrri denne 

ko11trollen på Madlavegen 

i Stavanger i august i år. 
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FIBERKUR 
for skrale fylkesvegar 
At fiber i kosten er bra og gjer oss sterke og friske, skulle vera kjent f r dei

fleste. Men at fiber har tilsvarande verknad på asfalt, har kan hende ikkJ0 .... _ __. 

alle eit like bevisst forhold til. På Veglaboratoriet har dei, i samarbeid med 

oljeselskapet Conoco, gjort forsøk som over tid skal stadfesta om 

karbonfiber i asfalt verkeleg er ei stor nyvinning. TEKST OG FOTO: BIRGIT 1 IØfLAND GUDMESTAD 

Bjøm Bjørnsen og Te1je Mæland frå Lemmi11kiiine11 Norge i gang med å leggja ul den fiberholdige 11sfalt111asse11 på Myravegen i Randaberg. 
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Forsøk i mindre skala tyder på at 600 
gram karbonfiber blanda i 2,5 tonn 
asfalt er nok til å gjera asfalten sterk
are og mindre utsett for krakelcring. 
Laboratorieforsøk tyder på 20 prosent 
auke i slitestyrken. 

RANDABERG FØRST UTE 

I august vart det lagt asfalt blanda 
med karbonfiber på Myravegen på 
Randaberg. Denne vegen ligg, som 
namnet tyder på, over ei myr. Vegen 
er svak, og etter ny asfaltering har det 
ikkje gått lang tid før det har vore 
djupe hjulspor og mykje krakelering. 
Om eit års tid vil det vera mogleg å 
avgjera om den nye asfaltblandinga 
toler meir enn den tradisjonelle asfalt
massen. På vegen har det blitt lagt 
«ny» og «gammal» asfalt etappevis, 
slik at det skal vera rimeleg enkelt å 
samanJik11a overflata etter slitasje. 
Statens vegvesen Rogaland skal vera 
først i verda til å gjera slike fullskala
forsøk med asfalt forsterka med 
karbonfiber. 
- Conoco har arbeidd med dette i fem
til ti år. Me har rett nok arbeidd med
karbon i 50 år, men i anna form. Tid
legare har karbon vore brukt mellom
anna til å leia energi i smelteverk. Det
har også vorte brukt i form av
brenselskol, seier marknadsutviklings
sjef i Conoco, Torunn Fredhammer
Pettersen.

ROMFERJER OG GOLFKØLLER 

- Karbonfiber har også vore på mark
naden lenge, og ha1· vore eit dyrt
material. Det har vore brukt til golf
køller, skistavar, sykJar, formel 1-bilar
og seglbåtar. Det har vore brukt mili
tært, og det har vore brukt i romfart.
Til dømes var karbonfiber ei t viktig
materiale for å byggja romferjene. Det
har kort og godt vore brukt der ein
trengte eit sterkt materiale og prisen
ikkje var noko problem, slår Toru1m
Fredhammer Pettersen fast.
- Karbonet må spinnast, slik at det
blir til tynne fiber. Det er då det blir
sterkt. Det er den store overflata fibe
ren har som gjev styrken. 600 gram er

Harald Paulsen tok heile tida prøver av den nylagde asfalten. I tillegg vart store menger med 

prøver sendt til analyse i USA. 

nok til å forsterka 2,5 tonn asfalt, og 
den låge eigenvekta gjera at dei 600 
gramma fyller ein svær sekk. Utford
ringa består i å få 600 gram jamt 
fordelt i asfalten. 

NYE BRUKSOMRÅDE 

- Me har lært å spinna karbon på eit
vis som gjer at prisen kan setjast ned.
Difor er nye marknader interessante,
til dømes bygg- og anJegg, infrastruk
tur, bil- og elektronikkindustrien.
Marknaden eksisterer ikkje i dag,
men me ser at bruksområda er der
om prisen er rett. Me har lovande
resultat frå laboratorietestar, men så
langt har me ikkje resultat frå full
skalaforsøk, forklarer Torunn Fred
hammer Pettersen.

FIBERKUR 

I vegvesenet har oljeselskapet funne 
ein samarbeidspartnar som har vist 
både interesse og engasjement. Det er 
som kjent nok av dårlege fylkesvegar 
som ikkje ville ha vondt av å prøva 
ein fiberkur. Forskings- og utviklings
avdelinga i Norske Conoco, basert i 
Stavanger, var tidleg ute for å prøva 
ut det nye materialet, og råvarene er 
det rik tilgang til i oljefylket. 

- Vegvesenet har gjort grundig arbeid
i sine forsøk, og dei involverte har
vist stor iver og enlusiasmc, skryt
Conocos marknadsu tviklingssjef.
Dei som har arbeiuu ffit!St med dette
prosjektet er Rolf Arthur Mygland på
laboratoriet og Harald Andersen på
Trafikk.
Amerikanske forskarar har fulgt nøye
med i arbeidet som blir gjort i Roga
land, og store mengder prøver har
vorte sende til hovudkvarteret i
Houston i USA. 15 000 liter steinmasse
som dannar grunnlag for asfalten, er
sendt over Atlanteren, der eit ameri
kansk universitetslaboratorium skal
gjera undersøkingar.
- Blandinga er kritisk. Dersom det
skulle gå gale med forsøket på
Randaberg, har me sjansen til å få
gjort analyser for å finna ut kva som
gjekk gale og arbeida vida1·e ut i frå
det, forklarer Tomnn Fredhammer
Pettersen.
Conoco ønskjer å ta til å produsera
karbonfiber kommersielt i byrjinga av
neste år. Om eit år kan stoffet vera på
marknaden. Men før det kjem så
langt, har vegvesenet i Rogaland
tilbod om å prøva fiberkuren på fleire
vegar.
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MF «Fjordveien» i rute 
Som dei aller fleste rogalendingar tru leg har fått med seg, så heiter den yngste dama 

i Rogaland Trafikkselskap AS sin ferjeflåte MF «Fjordveien». Kva var gale med denne 

dama i sommar då ho slo seg vrang og ofte vart tema i media? Var ho PR kåt? Nå går 

den fine dama jamnt og trutt, men då er ikkje interessen så stor lenger. 

Viss ikkje ferjesjef i RT, Frode Barkved, 

på førehand hadde fått den rette fargen 
på håret, kan det ikkje vere tvil om 
den hadde komme i juli 2001. Då måtte 

Barkved både titt og ofte ut i media 

for å forklare, bortforklare og sei seg 
lei for at den fine dama ikkje var sam
arbeidsvillig til å løyse av dei to 
gamle damene MF «Skudenes}> og MF 
«Kvitsøy». Ja han gjekk så langt og sa 
at det heile var flaut. I den siste tida 
før oppstart slutta selskapet å opp
lyse oppstartsdato, berre: Oppstart er 
utsett inntil vida re. 
Fredag 10. august hadde dei alt med 
ferja under kontroll og den kunne 
gjera sin første tur i rute uv�r Kvit:;øy
fjorden og Skudefjorden. Heile mann

skapet om bord var spente på korleis 
det nå skulle gå. Under prøvekjøring 
hadde alt fungert som det skulle, alle 
brytaranc, alle varsellampane. Men 
ville det fungere på opningsturen? På 
denne turen med ordførarar, journa
listar, passasjerar og NRK Lokalen 

med direkte sending om bord? 
Jo, alt såg ut til å fungere. Til og med 
ein nyinniørt bestillingsordning for 

bilar frå Kvitsøy vart det teke omsyn 
til då ferja vart lasta i Skudeneshavn. 

Nå var dei i gong. 

El FLOTT FERJE 

MF «Fjordveien» gir eit godt im1trykk 

når ho kjem ute på fjorden. Kanskje 
litt høg? Det gode inntrykket vert berre 
betre når ein kjem om bord. 
Eit stort og ryddig dekk er det første 
som møter oss. God oppmerking, og 
du treng ikkje frykta at mannskapet 
skal ha nettopp deg og bilen din inn i 

ein eller anna avkrok mellom pullert 
og tauverk. 
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På hovuddekket skal det vere plass til 
62 personbileiningar (pbe). Dette er så
kalla «nye pbe», og betyr at ferja fak
tisk har plass til så mange person
bilar. For å ta unna trafikken er ferja 
også utsyrt med hengjedekk som tek 

20 bilar. Til saman er det då plass til 
82 pbe, men med litt ekstra dirigering 
kan mannskapet få plass til endå 

nokre bi lar ekstra om bord. 
Opp til salongane er det både heis og 

trapper. Her kan du finne sitjcplass 
både i grupper rundt bord, eller den 
som likar seter i rekkjer kan også 
firma det. Desse kan du også justere i 
kvile- og soveposisjon. Mange pend
larar i Tau-sambandet kunne nok 
tenkt seg dei stolane på Tau-ferjene. 

Salongane er lyse og trivelege med 

god utsikt ut over fjorden. ingen 
motorstøy. Jo, dette var så bra at vi 
tek gjeme turen ein gong til. 

TEKNISK AVANSERT FERJE 

Den vanlege passasjeren ser lite til alt 
avansert utstyr om bord. Dette er 
skjult under dekk og i styrehuset. 
Fe1ja er utstyrt med såkalla diesel
elektrisk drift. Kort forklart betyr det at 
hovudmotorane er kopla til kvar sin 
generator som igjen produserer straum 
til elektromotorar som er kopla til 
propellane i kvar ende på ferja. 
Det er i alt 4 motorar på til saman 

5400 HK. Desse gir ferja god fart. 
Ved oppsett av rutetabell er det rekna 



med marsjfart på 16 knop. S]jk det ser 
ut har fe1ja ingen vanskar med å 
halda denne farten. 
På same måte som selen er ferja ut
styrt med flapsar. Nokre forskjellar er 
det likevel: «Fjordveien» har flapsar 
både framme og bak. Selen har berre 
flapsar framme. Ferja har datastyring 
på flapsane, det har ikkje selen. 
Etter det vi forstår er det eit nytt og 
avansert flapssystem som er montert 
på ferja. Desse skal hjelpa til å 
stabilisera fe1ja når havbølgjene vil 
bruka fe1ja som kasteball. Så langt 
har det ikkje vore noko særleg vind 
og systemet er derfor lite prøvd. 
Når ein kjem inn i styrehuset kan ein 
vere frista til å spørja om det er kon
trollrommet i eit romfartsenter. Her 
finn vi ikkje det store rattet. Heller 
ikkje den store kompassen som er eit 
sentralt punkt i eit skikkeleg styre
hus. Til og med hendlane med «For
over» og «Akterover» er borte. 
I ein «Stressless» sit ein person som er 
kaptein. Med to joy:;tikker styrer han 
heile ferja. Framom seg har han store 
skjermar med radar og elektroniske 
kart som viser kvar ferja er i dette 
biletet. Her er også seilingskursen 
lagt inn som ein strek. For å vere en
kel: Det er berre å fylgja streken så 
kjem ein fram. 
På andre skjermar kan ein lese av 
fart, dieselforb1uk, kor mange av 
hestane som er i bruk, vindretning 
o.s.v. Nei, ein må berre gi opp. Det er 
måd å få med seg alt på ein kort over
fart. 

MANNSKAPET LIKAR FERJA 

Så langt er maimskapet godt nøgd 
med ferja. Rett nok har dei :i.kkje fått 
prøvd henne i storm og uvær. Men 
dei har grwm for å tru at «Fjord
veien» vil klare seg bra. 
Det er og mange positive reaksjonar 
på at farten nå er auka frå 12 til 16 
knop. Det er som ein ny ferjegene
rasjon. 
Vi ønskjer RT og mannskap til lukke 
med fe.1ja! 

Gassdrivne ferjer til Rogaland? 
Ved Vegkontoret er det nå sett ned ei arbeidsgruppe som har som føre

mål å arbeide for å få gassdrivne ferjer til sambandet mellom Mortavik 

og Arsvågen. 

TEKST: TORMOD E. NAG 

Trafikksjef Svein Magne Olsen, som 
er leiar for gruppa, seier at bakgrw1-
nen for å ta opp saka nå er at det frå 
sentralt politisk hald er komme 
signal om at dei ønskjer at det vert 
satsa meir på gassdrift. 
Trafikksjefen understrekar at så 
langt er det ikkje løyvt midlar til 
s]jke ferjer, men signala er så positive 
at han kan ikkje tru noko anna eim 
at konkrete prosjekt vert følgt opp 
med løyving. 

FLEIRE OM BEINET 

Men det er ikkje berre Rogaland som 
i så tilfelle kan tenkja seg ei eller 
fleire ferjer frå ein slik pott. Det er 
interesse både i Hordaland, Møre og 
Romsdal og Sør-Trøndelag for slike 
ferjer. 
Med andre ord i dei fylka der det 
enten er bygd, eller vedteke å byggja 
anlegg for levering av gass. 
Når det gjeld Rogaland så viser 
målingar at forureininga er relativt 
stor i området. Dette kan skuldast 
både stor aktivitet lokalt, og at vi 
ligg lagleg til for nedfall frå dei 
senh"ale delane av Europa. Det bør 
derfor vere av spesiell interesse å 
satse på Rogaland. 
Olsen seier at gruppa i første om
gang ska] lage ein rapport som 
mellom anna viser kva ein oppnår 
på miljøsida, og kva kostnader det er 
med å byggja nye gassdrivne ferjer. 
Rapporten blir levert til fylkesord
føraren som då vil ta saka opp 
politisk for å få klarlagt finansiering. 
Med i gruppa er også senioringeniør 
Knut Magne Guttormsen i Vegdirek
toratet. Han fortel at i Vegdirektoratet 
er dei positive til at det vert arbeid 
med sikte på bygging av eventuelle 
gassferjer. 

TEKNISKE UTFORDRINGAR 

Så langt er det bygd ei gassdriven fe1je 
her i landet, 90 pbe ferja M/F Glutra. 
Den høyrer heime i Møre og Romsdal 
og går mellom Sølsnes og Åfarnes. 
- Vi har nå fått ein del erfaring med
den ferja. Erfaring som er naudsynt å
ha med i neste omgang. Gass er kom
men for å bli, vi må berre ta utford
ringa, seier Guttormsen. Då denne
ferja vart bygd hadde Sjøfartsdirek
toratet lite og ikkje lovar og regel
verk om gasstankar og tryggleiken
om bord i bil- og passasjerferjer.
Etter det vi forstår førte det til mange
kompliserte tekniske løysingar for å
ta vare på tryggleiken. Kanskje Sjø
fartsdirektoratet sine krav den gong
vart så kostbare at det la ein. dempar
over Vegdirektoratet sitt engasjement
for fleire gassdrivne ferjer? Eller som
Guttormsen seier:
- I ettertid ser vi at omsynet til
tryggleiken må kwma løysast på ein
fullgod måte med enklare og rime
legare installasjonar.

LOKAL INTERESSE 

Rogaland Trafikkselskap AS er også 
representert i gruppa med teknjsk 
sjef Peter Hansen. Dei driv ferjene i 
det aktuelle sambandet i dag og sit 
dermed ume med nytti.g informasjon 
for gruppa. Men Peter Hansen legg 
ikkje skjul på at selskapet hans gjerne 
tek utford1inga med gassdrivne ferjer 
over Boknafjorden. Dessutan minner 
han om stor trafikkauke og snart for 
liten kapasitet i sambandet. 
- Kanskje gassdrivne ferje er det som
kan berga oss frå køar og lang ventetid
for dei reisande? spør Peter Hansen.
Dei andre medlemane i gruppa er
Erik Brinchmann frå Gasnor og Jakob
Eng i GassSenteret.
Tormod E. Nag ved Vegkontoret er
med i gruppa som sekretær.
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Tre_tål<es)eJlbruer får
NY 1T KKE 

Avansert høytrykksspyling fjemer gammal og oppsmuldra 

betong. Armeringsjernet vert ikkje pilverka. 

Hrr 11å Råst• bru på fylkt•S11t·g J er gammal kloridi11JiSt•rt bettmg m1·isla vekk 11ml 1•i konsentri•rt 

t•ass-striih', såkalla vass-jd. Strålll ka11 stillast i1111 til å ta bort 11kk11rat så mangt• cm som 1•i11 

tmskjer, og ar111t•ri11ga blir ikkj1• 11åi,erka. 



Råse bru i Lund vart bygd i 1976, 
med betong som vegdekke. Betongen 
har opp gjennom åra blitt utsett for så 
store mengder klorid at han var i ferd 
med å smuldra opp. Klorida kjem mel
lom anna frå vegsalt. Nokre stader 
var så mykje av betongen forsvunnen 
at armeringsjernet var synleg. Det førte 
til korrosjon og fare for at brua skulle 
få dårlegare bereevne. 

VASS-JET 

Løysinga på problemet var å meisla 
vekk gammal kloridinfisert betong. 
Dette blir gjort med ei veldig konsen
trert vass-stråle, såkalla vass-jet. 
Stråla kan regulerast opp til eit trykk 
på 2000 bar, og kan stillast inn til å ta Kvalaelva bru pd fylkesveg 924 i Hallgesund. 
bort akkurat så mange cm som ein 
ønskjer. Austlandsfirmaet Norpox 
rehab AS har teke på seg arbeidet 
med å rehabilitera dei tre bruene i 
Rogaland. 
Råse bru var den første av dei tre 
bruene som vart forsterka. Når den 
gamle og øydelagde betongen er borte, 

blir det støypt på ny. Deretter blir det 
lagt på ein membran som tettar og hin
drar vatn og klorid å koma til. På toppen 
blir det så lagt eit slitelag med asfalt. 
Vatnet som blir brukt til å slipa vekk 
gammal betong blir teke frå elva, eller 
frå andre vasskjelder der det er meir 
praktisk. Betongen blir samla opp og 
køyrt til deponi, slik at vatnet som 
renn ned i elva att ikkje blir forureina. 

FLEIRE PÅ VENTELISTE 

Hø11sebærhauge11 bru på fylkesveg 691 på Nesflaten. 

Etter at Råse bru er ferdig, skal Hønse
bærhaugen bru frå 1968 pussast opp. 
Deretter står Kvalaelva bru, bygd i 
1976, for tur. 
- Det er ein stor fordel å kunne nytta
vass-jet til dette arbeidet. Alternativet
ville i mange tilfelle vore handhalden
meislemaskin. Det ville teke lenger
tid, og vore eit mykje meir slitande og
bråkete arbeid, kommenterer over
ingeniør Per Eikemo på utbyggings
avdelinga.

Det er fleire dårlege bruer som står på 
«venteliste» for å få tilsvarande be
handling som dei tre utvalde bruene 
får i haust. 
- Me har mange dårlege bruer som
treng vedlikehald. Særleg i nordfylket
må det gjerast ein del. Pengane er
slutt for i år, men til neste år står fleire
bruer på programmet, seier Eikemo.
Ei av bruene som ikkje er i nord
fylket, men som Eikemo meiner bør

renoverast neste år, er Engøysund 
bru i Stavanger. 
- Denne brua blir utsett for sjøsprøyt,

og betongen får dermed ein stor dose
klorid. Her er det ikkje sjølve vegdek
ket som er problemet. Betongen under
brua forvitrar. Det tek til å bli lite
overdekning på armeringa, og denne
brua står høgt oppe på lista over dei
me må gjera noko med, seier Per
Eikemo.
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STRØMSBRU -

KRYSSET 
i Stavanger er ferdig 

TEKST OG FOTO: BJRGIT HØILAND CUDMESTAD 

Prisen for heile krysset er sett til 25,2 
millionar kroner, og summen held, 
forsikra prosjektleiar Terje Børsheim. 
Han rakk akkurat å sjå anJegget 
ferdig før han pakka saman og forlot 
vegvesenet etter drygt ni år i etaten. 
- AnJeggsarbeidet har gått greit. Det
har foregått på eit lite areal og med
stor trafikk gjennom heile anJeggs
perioden. Strømsbrua var stengt ein
periode i vår medan arbeida pågjekk.
Me har ikkje hatt ulukker og ingen
store problem, sjølv om trafikken har
vore ei utfordring, oppsummerer
Børsheim.
- Det har også vore lite klager frå
trafikanta11e, legg han til.

KOMMUNEN BLADDE OPP 

Krysset mellom Strømsbrua og riksveg 
44 skulle eigentleg vore gjort ferdig 
og opna parallelt med Storhaug
tmmelen. Men det vart for lite pengar 
til kollektivtiltak, og i fjor vart pengane 
som skulle vore brukte til prosjektet 
sperra og bygginga utsett. Det reagerte 
Stavanger kommune på, og forskotterte 
fem mmionar kroner for å få arbeidet 
gjort. Men vedtaket kom seint, og 
meda11 Storhaugtunnelen opna i mai 
vart ikkje krysset ferdig før etter 
fellesferien. 
Anleggsarbeida starta 11. januar. 

Vegvesenets produksjonsavdeling har 
laga mur mot NSB sine område på 
vestsida, samt støypt landkara til gang
og sykkelbruene oppe på Strømsbrua. 
NCC aillegg hadde hovudentreprisen, 

og starta 1. mars. Selmer Skanska AS 
har laga gang- og sykkclbrucnc i betong. 
Vegvesenets produksjonsavdeling har 
også ansvaret for grøntaillegga. I til

le.gg har underentreprenørar vore med
på arbeidet. 

LYSREGULERINGA ER BORTE 

Det var rundkøyring på staden frå 
før, men den er no gjort større. Det er 
laga kollektivfelt i begge køyreretnin
gane, og det er sykkelbanar gjennom 
krysset. I tillegg er det gang- og 
sykkelveg under krysset for dei som 
skal over vegen til eller frå Strøms
brua. Eit lysregulert gangfelt er fjerna. 
- Me har prøvd oss på noko som me
ikkje har brukt før, nernJeg fortau
nede i underga11gen. Slik tvingar me
syklistar ut i midten, og leiar fot
gjengarane inn mot sidene. Slik håper
me å wmgå kollisjonar, seier Børs
heim.

VASSGARDIN 

Anlegget har murar lødd i naturstein 
og skiferdekke kombinert med betong
overflater. Lysopninga er delt i to, og 

Rundkøyring, undergang for 

mjuke trafikantar, seks av- og 

påkøyringsramper for gåande 

og syklande og kollektivfelt i 

begge retningar, ferdig til bruk. 

Slik er status for det nybygde 

krysset mellom Strømsbrua og 

Lagårdsvegen i Stavanger. 

Dermed kan heile det opp

rinnelege Storhaugprosjektet 

seiast å vera ferdig. 

det er sett inn uknuseleg glas der 
regnvatn renn ned i underga11gen. 
Slik blir det ei «vassgardin» der nede 
når det regnar, og vatnet renn si.dan 
bort i ei renne i golvet. 
Arkitekt har vore Thorir Helgason. 
Vegvesenets eigen landskapsarkitekt, 
Laila Løkken, har teikna grøntareala. 
Elles har konsulentar frå AnkoNova 
og Multiconsult vore med på prosjektet. 

Terje Børsheim har vore prosjektleiar 
og Odd Magnar Nerland har vore 
byggelei.ar. 
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Kvinner viser vei er en messe av og 
med kvinner, men for både kvinner 
og menn. Messen arrangeres annet 
hvert år på ulike steder i landet. Årets 
messe i Stavanger var den fjerde i sitt 
slag. Om to år skal Kvinner viser vei 
holdes i Fredrikstad. 

STOR BREDDE 

På messeområdet hadde ulike firmaer 
og enkelpersoner gjort sitt ytterste for 
å presentere et bredt spekter med 
aktiviter. Kompetanse og muligheter 
gikk som en rød tråd gjennom om
rådet. Tradisjonelle kvinneaktiviter 
ble vist fram side om side med mer 
utradisjonelle valg. En helhet som 
viser at valget så absolutt er kvinnens. 

VEGVESENET MED EGEN ST AND 

Statens vegvesen hadde egen stand. 
Riktignok ikke mange kvadratmeterne, 

men med en im1bydende design, kom
petente «lokkedamer» og stor faglig 
bredde hadde vi meget godt besøk. 
Så stakk vi også av med pris, diplom 
og hederlig omtale for stilren og gjen
nomført stand, fine antrekk og god 
opph·eden. Inger Sø1meland Eriksen på 
vegkontoret har vært leder for prosjekt
gruppa som tilrettela deltakelsen. I til
legg hadde Inger med seg Berit Thor
nes, Esther Marita Folkvord, Kirsten 
Fatland Hansen og Tove Dirdal i 
gruppa. Brit Elve Strand fungerte som 
rådgiver innen grafisk design. 

KRYSSE GRENSER 

- Jeg var litt i tvil i begynnelsen om
jeg hadde påtatt meg en for stor opp
gave, sier Inger. - men etter vårt første
møte i november hadde jeg stor tro
på at dette skulle gå bra. Mottoet: «Å
krysse grenser» ga oss noe konkret å



jobbe videre med. Og prosjektgruppa 
samarbeidet svært godt, både under 
planleggingen og ikke minst under 
den hektiske innspurten. 

ØKONOMISK UTFORDRING 

Den største utfordringen i planleg
gingsfasen var økonomien. 80 000 
kroner var småpenger i forhold til de 
mange pengesterke messedeltakerne. 
Pengene skulle brukes til både utrust
ning og oppbygging av stand, in.for
masjon og ikke minst, tilbud til de til
reisende kvirmene fra etaten. - Faktisk 
så førte det lave budsjettet til at vi ble 
ekstra kreative, sier Inger, - men vi 
klarte det også, så vidt. 

INNSPURTEN 

- Mest stolt er jeg kanskje over det
arbeidet vi gjorde i irmspurten. Vi
rigget og monterte vegger, utstillings-

elementer og lys. Klatret, skrudde og 
vasket. Og alt i et svært godt team, 
bestående av bare kvinner. Det gikk 
på en måte sport i det å klare alle ut
fordringene selv. På det mest hektiske 
måtte også sene kveldstimer nyttes, 
og vi brukte nok litt mye tid på arbeid 
vi ikke hadde vært borti før. Men det 
ga en enorm tilfredsstillelse å få det til, 
sier en blid og smilende prosjektleder. 

VI KAN OG VI VIL 

Inger forteller at arbeidet med Kvinner 
viser vei har lært henne mye: - Å 
arbeide i prosjekt er til tider en intens 
samarbeidsform. Men det er en positiv 
utfordring og man vokser av å få 
ansvar. Vi drister oss til å introdusere 
et nytt motto: «Vi kan og vi vil!» - Jeg 
skulle bare ønske at flere menn kom 
og besøkte messen. Da hadde de sett 
det, avslutter Inger. 

Inger Sønnelnnd Eriksen var prosjektleder og 

idemnker for utstillingen. 
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Noen må ha gjort noe veldig ille, og 
trenger desperat å be om godt vær, 
tenkte jeg da teksten på skiltet ble syn
lig noen kilometer framme på den snor
rette riksveg 507 i Klepp kommune. 
Aller først kunne jeg ikkje lese bud
skapet i det hele tatt, men av fargen 
og formen tenkte jeg det måtte være 
åpnet et nytt feriesenter. Noe med blå 
havutsikt, kasino og store vestvendte 
vinduer. 
I det jeg passerte ble begge teoriene 
forkastet. Det virket mer sannsynlig at 
Nord-Jæren hadde fått en ny frime
nighet - med sans for markedsføring. 
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Alt sammen er like galt. Ku11stneren 
Ole Martin Lund Bø står bak skiltet. 
Verket er finansiert av Norsk Kultur
råd, Utsmykkingsfondet for offent
lige bygg og Frelsesarmeen i felles
skap . .Kunstverket er på turne i regi 
av Riksutstillingene. 
Tidligere har det vært vist på et hus
tak i Majorstukrysset i Oslo. Nå står 
det i sjøsprøyt og vind på ei dyrka 
mark på flate Jæren. Publikumet er 
mindre enn på Majorstua, men til 
gjengjeld er det lite annet i omgivel
sene som kan ta opp kampen om 
oppmerksomheten. Skiltet er lyssatt 

om natta, og blir nesten enda mer 
synlig i mørke omgivelser. 
Saksbehandleren i Statens vegvesen 
Rogaland var en smule skeptisk til 
den originale skiltinga. Men siden 
skiltet il<kje kan sies å xeklamere for 
noe kommersielt, falt del utenfor rek
lamebegrepet i vegloven. Vår saksbe
handler var likevel bekymret for at 
skiltet skuUe få folk til å ta oppmerk
somheten fra vegen, og ba om at det 
ble satt opp slik at det var synlig fra 
begge kjøreretninger. Den oppfordringa 
ble ikke fulgt. Men det venter kanskje 
arrangøren å få Tilgivelse for? 



EIGERØY BRU 50 år 

TEKST: SVEIN DAi 11.E 

Kronprins Olav opna Eigerøy bru 20. august 1951. Det blir fortalt at 

kronprinsen hadde gløymt namnet og dermed opna han «Egersunds 

bro» i staden. Fleire tusen menneske møtte fram til den høgtidelege 

opninga stunda. 

Sjølv om det var ulikt syn på behovet 
for bru blant folket på øya, så såg den 
store majoriteten etter kvart kva fram
steg det ville vera å bli kvitt båten. Så 

tidleg som i 1938 stod det ein artikkel 
i Dalane Tidende om at Eigerøy ville ha 
vegforbindelse med Egersund. Fylkes

tinget gjorde vedtak om «Veg med bm 
til Eigerøy» i 1939, så også den gongen 
tok det lang tid før slike store prosjekt 

kunne realiserast. I avleveringsproto

kollen kan me bl. a. sjå at «Anlegget 

er fremmet under bevilgningsposten 
Veger i sjøbygdene med 80% tilskudd 
av staten og 20% tilskudd av herredet». 
Det var firma A/5 Betong i Sandnes 
som fekk oppdraget med å byggja 

brua og som gjorde det meste av ar
beidet. Vegvesenet sine folk var kun 
med og laga ein del av fundamenta til 
brua i tillegg til veg på begge sider. 
Mikal Rodvelt, som i dag er 79 år og 
har arbeidt i vegvesenet i 30 år, var 

ein av dei som var med. Han forte) at 
brua var eit ruvande byggverk og ei 
spesiell hending i distriktet. Prisover
slaget var i underkant av 1 million 
kroner og byggjetida var 2 år. Arbeidet 
var både vanskeleg og farleg og bru
byggjarane måtte tola mykje regn og 
vind. Timcløna var på den tida vel 3 
kroner timen. Brua er 270 meter lang 
og berre 5,5 meter brei med 40 meter 
speru1 i sundet og 24 meter fri seg

lingshøgde. 
Som ein kuriositet kan nemnast at ein 
del av dragarane som er brukt, skulle 
opphavleg brukast av tyskarane til å 

byggja hangarar for ubåtane sine i 
Bergens-området. 
Eldre folk som hugsar både før og etter 
fastlandssan1bandet seier at det be
tydde enormt mykje å få bygd brua. 
Tida før og etter kan ikkje saman

liknast. Nå når dci ikkje lenger var 
avhengige av båt, kunne dei greit 

komma seg både til skule og arbeid i 
byen. Dessutan var handel og vare
transport mykje enklarc utan tung
vindt omlasting på begge sider av 
sundet. Men brua førte også til at den 
typiske Eigerøy-dialekten gradvis for
svann og elles også andre særtrekk 
som prega øybuane. 
I 1991 blei brua påkosta 3 mill. kroner 
i forbindelse med omfattande rehabi

litering og forsterkjng. Brua fekk også 
for få år sidan hengt på gang- og 
sykkelveg på utsida. Sjølv om brua er 

gammal og forholda er svært så for

andra, så dekkjer brua framleis be
hovet for tenleg fastlandsamband. 
Det kan likevel vera noko smalt og 
problematisk når to store kjøretøy 
møtest på brua. 

50-års jubileet skal rnarkerast og
feirast i regi av kommunen i slutten
av oktober.
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Det· vart også fumte spor av at vegen 

/tar /ta/de fram ut i elva. Brua med 

l11ftspen11 som runesteinen forte/ om, 

er ikkje påvist e11110. 

Arkeolog Mogens Scltou Jørgense11 

påviste res/ar av vegen 60-70 cm 

under dagens bakke11ivå. 
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TEKST BIRGIT HØILAND GUDMEST AD 

Brua som arkeologane opprinneleg 
leita etter, skulle vore frå tida rundt 
1�1050. Runene og språket som 
kan lesast på Eik-steinen er daterte til 
denne perioden. Heile meininga lyder 
«Sakse gjorde denne brua for å få 
Guds godvilje for si mors sjel, Turid». 
- Fagfolk ved arkeologisk musewn i
Stavanger (AmS) meiner det truleg er
snakk om ei bru med luftspenn, ikkje
vadesteinar, seier Svein Magne Olsen.
Det var den historieinteresserte trafikk
sjefen som ikkje kunne sleppa tanken
på vikingtid-brua i Sokndal, og som
fekk med seg forskarar på vidare
undersøkingar.
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Spor 
«Sakse gjorde denne 

brua ... » Dette er litt av 

teksten som er rista i runer 

på steinen som vart funnen 

under vegarbeid ved 

prestegarden Eik i Sokndal 

for nokre år sidan. 

Arkeologar har leita etter 

restane av denne brua. 

Noko bru har dei førebels 

ikkje funne, men derimot 

spor etter ein 2000 år 

gammal veg. 

DANSK INTERESSE 

- Den danske arkeologen Mogens
Schou Jørgensen er ein av Nordens
fremste ekspertar på historiske vegar.
Han var i Sokndal saman med ein ge
olog for to år sidan. Det besøket fann
dei så interesant at dei valde å koma
tilbake i august i fjor. Då hadde dei
med seg tre arkeologar og ein foto
graf frå Danmark, fortel Olsen.
- I fjor hadde Rogaland fylkeskom
mune gjeve løyve til å foreta under
søkingar. Det vil seia at me ikkje
skulle grava. Me fann ikkje nokon
teikn til at det hadde vore ei bru i
dette området, men litt lenger nord for
der Eik-steinen vart funnen fann fag

folka spor etter ein gammal veg. Dette
var så interessant at me bad om og fekk
løyve til å foreta utgravingar. Desse

utgravingane fann stad i juni i år. 
Sjansen for å finna eldgamle samferd
selsstrukturar i den aller sørlegaste 
delen av Rogaland har vekt interna
sjonal interesse. Det danske nasjonal
museet i København har brukt pengar 
som er avsette til internasjonale stu
diar for å finansiera undersøkingane 
og utgravingane i Sokndal. I tillegg til
dei danske forskarane var ein arkeo
log frå det svenske viigverket og 
arkeolog Per Haavaldsen frå AmS 
med på utgravingane i sommar. 

TRE METER BREI 

- Me fann ein eldstad oppe på den
gamle vegbanen. Den var i god stand
og me kunne ta ut prøver. Dei viste at
elden hadde brunne her i tida 100-
400 e. Kr. Det tyder på at vegen er eldre
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enn delte, seier Svein Magne Olsen. 
Arkeologane fann spor av ein tre 
meter brei veg som har vom brukt av 
køyretøy med hjul. Vegen rcknar dei 
med er frå 200 e Kr eller eldre. Desse 
spora vart avdekka 60-70 cm under 
dagens bakkenivå. 
- Det var vanskeleg for ein som ikkje
er arkeolog å sjå dette. Enga der vegen
har gått har vore pløgd godt og grundig
opp gjennom hundreåra. Men det var
lett å sjå det når det vart peika ut av
ekspertane, seier Svein Magne Olsen.

LEITAR ETIER HJULSPOR 

- Det er kjcnde vegar i Danmark frå
denne tida, men dette er det eldste
sporet etter cin norsk veg. Til saman
Likning er Osebergvogna, det eldste
køyretøyet på hjul som er funne i

Noreg, datert til om lag år 830. Men 
me har helleristningar som er daterte 

tilbake til 1500 f. Kr. som viser figurar 
som ser ut som vogner med hjul. Eg 
trur det berre er eit tidsspørsmål før 
me finn vogner som er eldre enn Ose
bergvogna, seier Olsen optimistisk. 

- Me vil leita vida re. Undersøkinga ne
held fram eitt år til. Neste år er målet
å finna hjulspor etter dei køyretøya
som har trafikkert den gamle vegen i
Sokndal.
Olsen meiner vegstubben som er fun
nen i Sokndal truleg har vore ein del
av eit lokalt vegsystem, og ikkje ei
gjennomfartsåre som har bunde
saman større distrikt.
Prestegarden på Eik har truleg vore
eit knutepunkt i lidlegare Lider. Garden
har sikkert husa sentrale personar i

samfunnet også før kristendommen 
var innført og presten tok han i bruk 
som sitt hovudsete. 
- Geologane har sell nøye på utvik
linga av vasstanden i Sokna, og meiner
ein kunne segla nesten heilt opp til
prestegarden. Staden kan då ha vore
sentral for lasting og lossing av varer
som kom frå distriktet eller vart dis
tribuert vidare over land, forte! Svein
Magne Olsen.
Brua som Sakse hevefar å ha reist til
ære for mor si, 1000 år etter at vog
nene truleg rulla over grusvegen på
Eik, er enno ikkje funnen. Men også
den blir det leita vidare etter. Dykka
rar skal saumfara elvebotnen for å
leita etter fysiske strukturar som kan
stadfesta at Sakse faktisk gjorde mcir
enn å skryta på ein runestein.
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Det første Kari Bjørheim sette seg 
føre, var å få vekk ei klynge furutre 
som vaks framføre huset på Nag i 
Strand. Trea hadde lenge vore i 
vegen, ettersom dei stengde utsynet 
frå kjøkkenglaset. Kvar morgon når 
ho gjorde seg klar til å reisa på jobb, 
møtte augo desse forargelege trea 
som vaks seg høgare og høgare. 
Så då tida med by-pendling var slutt 
og pensjonisttilveret var ein realitet, 
var tren det første som fekk merka at 
det var nye tider på Nag. 

VEDHOGST 

- Eg var litt skeptisk til korleis eg
skulle bruka dagane når eg ikkje lenger
hadde jobben. Det er mange tirnar som
skal fyllast med aktivitetar, seier ho.

Etter å ha gjort kol på det svære furu
krattet, sagd og hogd og slept trevirke
og til slutt stabla det ferdige produktet
- nokre fanmar med fersk ved, - var
det gått nokre veker.
- Så gjekk det fort mot jul, og så kom
våren og tida for hagestell. Eg har
planta roser der grantrea vaks, seier
Kari nøgd. Ho viser fram rosebuskar
som står blømande i sorrunarsola.
Mindre enn eitt år etter at ho vart
pensjonist, har ho funne ut at det
ikkje er vanskeleg å fylla timane med
aktivitetar. Snarare tvert om.

MEIR TID TIL BARNEBARNA 

Før Kari slutta i fjor, fortalde ho kolle
gaer at det no var på tide å prioritera 

24 Rygjavegen 4/2001 

barnebarna. Det forsettet har ho halde, 
og dei tre barna på 11, sju og snart tre 
år får hyppig besøk av farmor. Og 
heimen på Nag, med den store hagen 
og skogen rundt, er eit populært reise
mål for ungane. 
Saman med ektemannen har Kari 
Bjørheim rydda tomta, meir eller 
mindre for hand. Store maskinar var 
ikkje aktuelt på den tida då dei bygde 
hus og laga hage. 
- Ein får eit nært forhold til st;:idP.n
når ein har slite slik for å få skikk på
han, meiner Kari. Tomta er stor og vel

halden, med både slåtte-eng og vel
trimma plen, tre, blomar, bærbuskar
og ein li ten bekk som renn bak huset.

Tidlega.re var dette drikkevasskjelde 
og fiskeplass for aure, men no har for
ureining i grunnen øydelagt for 
begge delar. 

FJORDFISKE 

- Om det ikkje lenger går aure og ål i
bekken, så er det etmå fisk i fjorden.
Kari Bjørheim har båtnaust og tilgang
til sjøen. Før ]åg det ein stor båt i
naustet, men etter at Kari vart aleine
for nokre år sidan, selde ho den. No
har ho ein liten båt, som ikkje er
større em1 at ho og eldste barnebarnet
kan setja han på sjøen. Dei to dreg
saman ut og fiskar og dreg garn.
- Eg fiska då eg var jente, og. Då eg



var 11 år, like gammal som eldste 
barnebarnet mitt er no, rodde eg og ei 
yngre jente aleine på fjorden. Eg vaks 
opp på garden her på Nag, forklarar 
ho. 

- MYKJE EN KLARE MED DATA

- Kari Bjørheim sat i same jobben på
vegkontoret i 21 år. Organisasjonen
endra seg, men jobben hennar inne
heldt stort sett dei same oppgåvene,
meiner ho. Då ho slutta, var ho ein
del av staben til utbyggingssjefen og
sat på forværelset. Før det sat ho på
forværelset til det som var plan
avdelinga.
- Før ho by1ja i vegvesenet hadde ho 

ein del år bak seg på det som då 
heitte Stavanger Staal på Jørpeland. 
- Jobben på forværelset endra seg
gradvis, men det gjekk greitt å følgja
med når eg sat midt oppi det. Folk og
namn lærte eg å kjenna etter kvart, og
mange har eg jobba tett saman med i
alle- <lei 21 åra, seier Kari. Mange av
kollegaene har vorte gode vener som
ho stadig har kontakt med. Ho er også
aktiv i pensjonistforeiningane; både
den for vegvesenpensjonistar og den
for offentleg tilsette i Stavanger.
Kari Bjørheim var blant dei som had
de det kjekt då dataalderen kom til
vegkontoret.
- Eg likte veldig godt å arbeida med

data, og tykte det var ein stor fordel 
og forenkling då dette vart innført. 
Det gjekk veldig greitt å læra. Eg trur 
me tek lettare det me likar, og eg likte 
å arbeida med data. Likeeins har eg 
alltid likt å samarbeida med andre. 
Eg trur me både får gjort meir og får 
gjort ting betre når me kan sam
arbeida og dermed dra nytte av kvar 
og ein sine spesielle talent. 

PENDLARVETERAN 

- Kari Bjørheim har hatt mange tid
lege morgonar på bussen til ferja, og
på ferja til byen.
- Det hende eg måtte fram med strik
ketøyet om det kneip.
- Vel frainme i Stavanger gjekk ho
alltid frå kaien til Lagårdsvegen, og
meiner det var med og heldt henne i
god form.
- Sjølv om det ikkje er nokon lang og
hard tur, så var det litt trim kvar
dag ...
- Ho reiste heiman frå før sju om mor
gonen og var oftast heime halv seks.
Ho er stadig å sjå på ferja, men no er
det barnebarna på Tasta og ikkje veg
kontoret som er målet for reisa. No
tek pensjonist Bjørheim det etter eige
utsegn litt meir med ro.
- Eg har det godt no. Eg var i arbeid
til eg hadde fylt 67 år, og det var litt
tøft på slutten. No hender det eg ligg
litt frampå om morgonen.
- Men eg brukar å vera oppe før åtte,
legg ho til.
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Sykkelgruppen stilte også i år til start 
på det 88 km lange Birkebeinerrittet 
og alle kom velberget i mål. Noen var 
heldige med tiden, andre mindre hel
dige. For eksempel var Ivar Hebnes ett 
sekund etter maksimaltiden. Livet er 
som et sykkelritt, det går opp og det 
går ned. 
Det var også i år stor rift for å få tak i 
startnummer. Etter 36 timer var det 
fullt, det vil si at 10.500 deltakere 
hadde meldt seg på. Nytt for året var 
at vi kum1c melde oss på via intemett. 
Ordinær påmelding på internett åpnet 
5. februar kl 03.00. Finn og Tove var
på kontoret fra kl 07.00 den 5. februar
for å få alle påmeldt.

PÅKLEDNING/RYGGSEKK 

Alle deltakere må bære sekk som skal 
veie minst 3,5 kg (under hele rittet). 
Sekken bør inneholde ekstra klær, mat, 

drikke, verktøy, slange og lappesaker. 
Sekken skal bæres på ryggen under 
hele rittet. Kontroll blir gjennomført 
og deltakere som ikke bærer sekk eller 
som har for lett sekk, kan bli diskvali
fisert eller få tillegg i tid. 

RITTREGLER 

Trafikkregler og skiltanvisninger må 
følges og det må vises hensyn til natur, 
andre deltakere og publikum. Start
nummeret festes på styret etter anvis
ning. Tempobøyle er ikke tillatt. Det 
er ikke tillatt å bytte sykkel underveis 
og godkjent hjelm er påbudt. 
Maksimaltiden beregnes separat for 
hver klasse ved at det legges 25% til 
gjennomsnittstiden for de 5 beste i 
klassen. Første og femte gang en del
taker oppnår maksimaltiden eller bedre 
tildeles diplom og henholdsvis sølv
og gullmerke. 

VÆRET OG LØYPEN 

Løypen er knallhard de første 14 km. 
Etterpå blir det mer et slitt med lange 
molbakker og tøffe utforkjøringer. Når 
værgudene heller ikke er med oss, blir 
det fort tøft. Regn og vind, trenger jeg 
å si mer? Når du kommer i mål er alt 
dette glemt og da har du gjort deg 
fortjent til noe godt å spise og drikke. 

NESTE ÅR 

Trass i slit, svette, ømme baker og bein, 
er vi alle klar til å delta også neste år. 
Hei, folket, vi trenger flere!! En fysisk 
utfordring var det, men også en kjem
pefin tur. 
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Årets nye lærlingar på plass 
16. august hadde årets nye lærlingar
den første arbeidsdagen sin i etaten.
Dei starta med besøk på vegkontoret
og san"\tale med vegsjefen, før dei vart
kledde opp i vegvesenets orange mote
og sendt ut på arbeidsplassane sine.
Som det høver seg på ein slik dag
vart dei fotograferte i lag med vegsjef
og produksjonssjef. Frå venstre står
produksjonssjef Nils Lausund, lærling
på PA Bærheim Karl Magnus Lausund
og lærling på POS Bærheim Eivind
Skrettingland. Vidare står Victor A.
Helland, som i ettertid har sagt i frå
seg lærlingeplassen, lærling på PA
Bærheim Geir Andre Mydland og 
lærling på POS Egersund Gordon
Bakke. Lengst til høgre vegsjef Tor
Geir Espedal.
Alle dei fire som no er i gang med
læretida si i Statens vegvesen Roga
land går på veg- og anleggsfag.

Anleggsarbeid på gang i Nordbøkrysset 
I slutten av august byrja arbeidet med omlegging av Nordbøkrysset på riksveg 47 på Karmøy. 

Arbeidet i Norrlbøkrysscf pri Karmøy var sti vidt kame i gang då bildet vart reke i by1ji11ga av september. 

'I EKST OG FOTO: lllRGIT HØILANO 

CUDMESTAD 

Det enkle krysset mellom riksveg 47 
og fylkesveg 840 blir erstatta av eit 
toplanskryss med bru over fylkes
vegen. Av- og påkøyringsrampene til 
brua vil enda i to rundkøyringar på 
fylkesvegen. Det blir også laga to fot-
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gjengerundergangar og ein fcunder
gang. Trafikken vil kunna passera i to 
køyrefelt gjennom krysset i heile an
leggsperioden. 
Arbeida blir gjort av vegvesenets eigne 
maru1skap. Lars Harald Nordnes er 
anJeggsleiar, medan Tor Kåre Austrheim 
er byggcleiar. Øivind Kommedal er 

prosjcktleiar for omlegginga av Nord
bøkrysset. 
Anleggstida vil bli om lag eit år, og det 
nye krysset vil vera så pass ferdig al 
det vil kw1na fungera godt til ferien 
2002. Arbeida blir truleg avslutta i 
september neste år. Prisen på prosjektet 
er rekna ut til 24 miUionar kroner. 
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---------- � NYB ANSIKT----------

HIide Aasland Andenen 
Avdelingsingeniør 

Utbyggingsavdelinga 

Per Hennlln Peclenen 
Inspektør 

Haugesund trafikkstasjon 

HelgeW._ 
Overingeniør 

Trafikkavdelinga 

Ivar Askeland 
Fagarbeldar med fagbrev 

Produksjonsavdelinga 

SdleEdland 
Fagarbeidar med fagbrev 

Produksjonsavdelinga 

Ellen Johnsen Haaberg 
Avdelingsingeniør 

Utbyggingsavdelinga 

Amtcll.anen 
Landskapsarkitekt 

Utbyggingsavdelinga 

___ ........... "·--· 

50 
Karl Auklend Møla 

Førstekonsulent 
Administrasjonsavdelinga 

15. oktober

Kjell Egll Sandvik 
Fagarbeldar 

Produksjonsavdelinga 
25. november

60 
Leif Martin Slcorge 

Inspektør 
Trafikkavdelinga 

27. september

Jostein Frafjord 
Fagarbeidar 

Produksjonsavdelinga 
9. oktober

Olaf Duptacl 
Fagarbeldar 

Produksjonsavdelinga 
14. november

Alfred Brovold 
Førstekonsulent 
Trafikkavdelinga 

17. november
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AVDELINGSLEIAR·KOMMENTAR 

Uclvard Skorpa 
Utbyggingssjef 

Vi set spor etter oss! 

Vi er etter mi meining heldige som får jobbe i ein etat 
der vi får setje synlege spor etter oss. Historia om stein
hoggaren som var med og bygde katedral er velkjend, 
og er lett å overføre til alle som er med på å byggje ei 
bru eller ei ny rundkøyring. Men det er ikkje berre gjen
nom slike synlege prosjekt at vi set spor etter oss! Det 
gjeld i like stor grad arbeid som brøyting og grønt
vedlikehald, det gjeld bilkontrollar inne og ute på 
vegen, og det gjeld forvaltningsvedtak, berre for å 
nemne nokre eksempel. Vi set også spor etter oss på ein 
meir indirekte måte, ved for eksempel å påverke folk 
sine holdningar gjennom informasjon og kampanjar. 
Alle påverkar ikkje dei synlege spora like direkte, men 
alle er ein del av det store og kompliserte apparatet som 
skal til for å få utført dei ulike oppgåvene, og alle har 
sin del av æra når vi får skryt over resultatet. 
Vi skal alle saman selje �por etter oss! Det vi gjer skal 
ha ei klar meining i forhold til dei oppgåvene vegvesenet 
er sett til å utføre. 
Her er vi så heldige at arbeidsoppgåver er det nok av i 
Rogaland i framtida! Det er eit stort behov for å ha eit 
vegnett som både skal vedlikehaldast og byggjast 
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vidare ut. Og det vil også i framtida vere oppgåver på 
trafikant- og køyrety sida. 
Etaten har opparbeida eit godt omdømme både hos 
politikarar og publikum. Vi har derfor all grunn til å 
vere stolte av etaten og oss sjølv. Dette er forhold som vi 
må ta vare på i framtida, elles kan vi bli spelt ut over 
sidelinja i den omorganiseringa som vil komme! 
Også innafor etaten har vi sett spor etter oss! Oei siste 
åra har Rogaland for eksempel markert seg som eit 
aktivt fylke når det gjeld effektivisering gjennom 
regionalisering og spesialisering, og har fått svært gode 
tilbakemeldingar på arbeidet som er utført for andre 
fylke. 
Er det ikkje utfordrande å jobbe i eit slikt fylke og i ein 
slik etat? 
Også i framtida vil det vere behov for tenestene våre. Så

gjeld det at vi utfører oppgåvene på ein slik måte at vi 
framleis blir etterspurde, og at vi får behalde arbeids
plassame og arbeidsgleden ved å vere etterspurd!. Her 
har alle eit felles ansvar, vi er alle med på å forme spora 
som samfunnet ser etter arbeidet vårt, vi er alle med i 
katedralbyggjar-gjengenl 



Problemkablene 
på Lysefjordbrua 
Etter at de første trådbruddene i 
kablene ble oppdaget og fotografert 
på Lysefjordbrua i mars 1999, er det 
foretatt kontroll to ganger i året. 
Ved hver kontroll har det blitt av
dekket nye brudd. Den siste kon
trollen var i august, og tallet på 
trådbrudd var da kommet opp i 
314. I gjennomsnitt blir det to nye
brudd hver uke.
Hver av de 12 kablene som bærer
Lysefjordbrua er tvunnet av lag på
lag med tråder. Tråden i de ytterste
trådlagene er formet som en z. Det
er tre lag med 6 mm tjukk z-tråd
ytterst på hver kabel, deretter to lag
med litt tynnere z-tråd og innerst
fire lag med rund tråd.
Det er 54 tråder i det ytterste laget,
og det er her det er gjort 314 sikre
registreringer av brudd. I tillegg er
det indikasjoner på sju innvendige
brudd.
- Det er tross alt en fordel at tråd
bruddene ser ut til å være fordelt
ganske tilfeldig på de 12 bære
kablene, og spredt over hele kabel
lengden (hver kabel er 713 meter
lang). PA grunn av spiralspinningen
og strekket i kabelen gjenvinner
nemlig tråden sin styrke i tverrsnittet
to-tre meter fra bruddstedet, opplyser
prosjektleder Gunnar Nærum.
- Trådbruddene som er registrert
hittil innebærer en svekkelse av
kabelstyrken på mindre enn en
promille. Skaden har altså ingen
dramatiske konsekvenser ennå. Men
om bruddutviklingen ikke stanser
eller blir kraftig redusert, vil det gå
ut over bruas levetid, sier Nærum.
Lysefjordbrua ble åpnet i desember
1997, og er bygget for A vare i hundre
år.
I løpet av høsten blir det trolig satt i
gang ei utredning av mulige telcniske
tiltak, kostnader og konsekvenser
for bruas levetid.
- Det er vegvesenets oppfatning at
den østerikske kabel-produsenten har
entatningsansvar, avslutter Gunnar
Nærum.

Birgit H9iland Gudmlstad 

I 
TILLITSVALGTES SPALTE : 

Sigmund Sandsmark 
Norsk vegteknisk forening 

Spennende 

framtid 

Kalenderen viser at sommeren er over og de fleste av oss har gjort 
unna ferien. Håper de fleste har hatt en fin og avkoplende ferie fra alt 
maset om effektivisering, omstilling, økonomi og det som verre er. 
Vil vel tru at «batteriene» er ladet opp hos de fleste slik at alle er rede 
til å kaste seg over en ny økt. 

Tiden fremover vil for alle i etaten bli en meget spennende tid. Hva 
fremtiden vil bringe oss, er det svært få som kan si noe sikkert om i 
dag. Vil produksjon bli en divisjon eller et A/S? Vil bl.a. diskusjonen 
om en samlet transportsetat komme opp? Vil en ny regjering gå inn 
for privatisering over hele fjøla? Spørsmålene er mange. Når det 
gjelder forvaltningssiden, vet vi i skrivende stund ingen ting om hva 
en ny regjering vil finne på. Pr. i dag har vi fått beskjed om å arbeide 

med omorganiseringen som om de forslagene som er sendt til 
Departementet gjelder. Det vil si at vi nå skal drøfte hvor regions
sentrene skal ligge, hvor distriktsgrensene skal gå (størrelse på 
dish·iktene), hvor bør distriktskontorene og filialene ligge, hvilke 
arbeidsoppgaver skal ligge til regionskontorene, distriktene, 
distriktsfi I ialenP. 

Jeg innledet innlegget med litt mimring rundt sommeren. Det kan 
ikke stikkes under en stol at for Statens vegvesen Rogaland har 
sommerens skriverier og påfølgende kommentarer i dagspressen vært 
meget negativ. Jeg skal ikke komme inn på de enkelte detaljene, men 
det var til tider hendelser og kommentarer i dagspressen som var så 
negative at jeg, som en av de tilsatte i etaten, helst ikke ville ved
kjenne at jeg var tilsatt her. 
I den pågående omstillingen som foregår i etaten, var de nevnte 
hendelser nesten noe av det verste som kunne komme nå. Statens 
vegvesen trenger en positiv oppbakking og drahjelp fra våre kunder 
i de11-11e tiden for å påvirke lokalsamfunnet og politikerne slik at 
etaten når de målene vi har satt oss. Ledelsen og de tillitsvalgte må 
drøfte den negative fokuseringen der vi kan trekke opp en strategi 
for å unngå slik kritikk. 
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